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La vaga del 
sector del 
transport 
afecta
el municipi

Especial 
activitats 
estiu 2008

On s’ha apreciat més l’efecte ha 
estat a les gasolineres, que han 
hagut de penjar rètols notificant 
que el combustible s’havia exhau-
rit, i a l’alimentació. Alguns comer-
ços van començar a patir l’escas-
sedat d’existències dimecres. Si 
les negociacions entre el govern 
central i els transportistes no des-
bloquegen la situació i s’acaba 
amb la vaga, els problemes d’es-
cassedat d’aliments i de manca de 
combustible es podria notar espe-
cialment el cap de setmana.

josep graells

Es deroga el ban de sequera 
per les darreres pluges

L’extra que avui es lliura junta-
ment amb L’Actual fa un repàs 
exhaustiu de tota l’activitat 
prevista per aquests mesos 
d’estiu a la vila. Hi trobareu 
completa informació de les 
més de 20 activitats incloses 
dins del cicle Nits d’Estiu, com 
els concerts al Palau Tolrà, el 
Cinema a la fresca, sardanes 
i altres espectacles. També hi 
ha un complet seguiment de 
les festes majors i revetlles, 
casals, colònies i campaments 
i casals i activitats esportives 
que s’han programat.

ACTUALITAT  P3
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Es convoca el 
concurs per 
fer l’estudi 
d’impacte 
ambiental 
de l’arribada 
dels FGC a 
Castellar

Castellar
viurà una 
marató 
de música 
electrònica 
els dies
23 i 24 de 
juny

Dos 
col·loquis 
sobre joves 
i política
El primer dels debats va estar 
organitzat per la Joventut 
Socialista de Catalunya mentre 
que el segon el va muntar Grup3. 
A les dues sessions es van evi-
denciar les diferents visions que 
tenen els joves sobre la política i 
les seves preocupacions.
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Després de la semifinal de dissabte 
passat, la cita ineludible lògica-
ment és la gran final de la tempo-
rada 2007-2008 del concurs infan-
til QKK! Després d’uns marcadors 
molt ajustats, els equips d’Els Lleons 
“Remix” i El Señor de los Anillos 
seran a la final de la categoria de 
5è i 6è de primària. Els equips fina-
listes de la categoria de 3er i 4rt de 
primària seran Les Rollings Stones 
i les Posta de Sol amb Dofins. La 
gran final serà aquest dissabte dia 
14 a partir de les 11 del matí i, tots 
els equips, guanyin o perdin, tenen 
regal assegurat gentilesa d’Electro-
domèstics Juárez.

Lleons, anells, 
Rollings i dofins a la 
final del QKK!

Els dies 23 i 24 de juny a Cas-
tellar del Vallès tindrà lloc el 
primer concurs de Dj’s i pro-
ductors de música electrònica. 
El guanyador punxarà amb 
reconeguts Dj’s internacionals 
i serà obsequiat amb un cap de 
setmana per a dues persones a 
Eivissa. Aquell que estigui inte-
ressar a participar a Sents? cal 
que enviï una demo abans del 
20 de juny a: Sents Festival, Ca 
la Pastora, Passeig 126, Caste-
llar del Vallès.
Podeu trobar més informació al 
web www.sents.es o trucant al 
telèfon 93 714 76 41.

Sents?
1a marató de 
música electrònica

En l’amor tot s’hi val, sempre que 
sigui consensuat i volgut per totes 
dues bandes, evidentment. Poetes/
ses, escriptors/es de tots els temps 
i condicions han escrit, al llarg de 
la història de la humanitat, sobre 
l’amor entre un home i una dona, 
però també s’ha escrit, sobre pas-
sions entre persones del mateix 
sexe. Perquè l’amor també existeix 
pels gais i lesbianes, i que hi hagi 
literatura que en parli és positiu. 
No podem descartar que una gran 
part de la població estima “dife-
rent” de la gran majoria.
Aprofitant que el dia 28 de juny 
se celebra el dia de l’Orgull Gai, el 

L’amor no entén 
de normes

divendres 20 de juny, farem el nostre 
particular homenatge a aquest amor 
“rosa”. La sessió titulada T’estimo amb 
orgull – contes d’amor rosa anirà farcida 
de textos que giraran al voltant del fet 
homosexual. La nit literària dirigida 
per Llorenç Genescà comptarà amb 
les veus de Montse Gatell que llegirà 
Te deix, amor, la mar com a penyora, 
de Carme Riera, Héctor Hernández 
llegirà La veritat ja es prou dolenta del 
llibre Cèl·lules T i simpatia de Michael 
Kearns, Mònica Mimó posarà veu a 
poemes de M. Mercè Marçal i Llorenç 
Genescà llegirà La interpretació dels 
somnis d’Empar Moliner. A la part 
musical, Maria Vinyets tocarà peces 
clàssiques acompanyades del seu vio-
loncel. L’espectacle començarà a les 
21:30 h al local de la Penya Solera. No 
us perdeu aquesta oportunitat d’aco-
miadar l’Hora Golfa del Conte.

EL LLIBRE DE LA 
SETMANA

‘L’estimava’ 
d’Anna Gavalda

De què va...
La Chloé se’n va amb els fills 
a la casa de camp que té el 
seu ex-sogre fora de Paris. 
Emprén el viatge enmig d’un 
rebombori emocional oca-
sionat per l’abandó del seu 
marit de la casa conjugal. 
Perquè el recomanem...
És un llibre sencill, sincer. La 
conversa entre la Chloé i el 
Pierre teixeix una teranyina 
de sentiments contradictoris, 
dolorosos i esperançadors. 
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Castellar viu el maig més 
plujós en els últims 18 anys

El govern ha derogat 
el ban municipal de 
sequera després 
de les pluges

Es manté la fase d’ex-
cepcionalitat 1, i es 
promulguen mesures 
d’estalvi d’aigua

12 efectius de guàrdia per minimitzar 
el risc d’incendis forestals

Les pluges d’aquestes 
setmanes poden ser un 
problema de cara a l’estiu. 
L’aigua, juntament amb 
el sol que encara està 
per venir, farà créixer 
força el sotabosc, que si 
s’asseca durant l’agost 
(el mes més calurós), es 
convertirà en un abundant 
combustible en cas 
d’incendi. És per això que 

des de fa dues setmanes 
ja hi ha vigilants de l’ADF 
a les àrees forestals, que 
realitzen el manteniment 
dels camins. A més, des 
de la setmana passada el 
cos de bombers ha adaptat 
les guàrdies i efectius a 
la campanya d’estiu. Des 
d’ara i fins al setembre, 12 
efectius romandran per-
manentment de guàrdia.

  Ànnia Garcia

El d’enguany ha estat el mes 
de maig més plujós des de 1991, 
quan el consistori va començar a 
registrar les dades. En concret, 
han plogut a la vila 177’4 litres 
per metre quadrat. I el juny, de 
continuar com els primers dies, 
també podria batre rècords: en 
els primers 10 dies han plogut 
93’8 litres per metre quadrat, 
una dada només superada els 
anys 1992,1996 i 2000. Es tracta 
de dades recollides a l’estació del 

Mercat municipal fins el 1994, i a 
la de Cal Botafoc després.

Aquesta tendència ha fet que 
l’Ajuntament derogui el ban muni-
cipal que prohibia l’ús de l’aigua 
de l’aixeta per a usos com ara el 
reg de jardins o la neteja de vehi-
cles amb mànega. Des de dime-
cres estan sense efecte les san-
cions econòmiques previstes per 
aquests usos.

prudència||En tot cas, es manté 
al municipi el grau d’excepciona-
litat 1 en el consum d’aigua. Això 
vol dir que el govern ha promul-
gat un altre ban, demanant un ús 
racional de l’aigua. Per exemple, 
s’aconsella reaprofitar l’aigua 
de les piscines públiques i priva-
des, així com la reducció del reg 
de parcs i jardins (també privats) 
amb aigua de la xarxa. En el cas 
dels espais públics, aquest ús es 
limita a 450 metres cúbics d’aigua 
per hectàrea i mes. El consistori 
també es compromet a limitar 
l’ús d’aigua potable en la neteja de 
carrers o voreres als casos en que 
sigui “imprescindible per man-
tenir les condicions higièni-

ques”. Tampoc no es farà servir 
aigua de la xarxa a les fonts orna-
mentals.

“L’Ajuntament ja havia 
posat en marxa mesures d’es-
talvi d’aigua a la via pública”, diu 
el regidor de Medi Ambient, Aleix 
Canalís, “tot i que la situació ha 
millorat, entre tots hem de raci-
onalitzar el consum d’aigua”.

recuperació als aqüífers || La 
conseqüència més directa de les 
pluges és l’augment del nivell de 
l’aigua als aqüífers que abastei-
xen la xarxa potable de Caste-
llar. Al tractar-se de fonts subter-
rànies d’aigua, no es pot saber el 
volum d’aigua que contenen, així 
que les reserves es calculen en 
funció dels metres que cal baixar 
per trobar aigua. “Ara mateix 
estem en els nivell normals del 
mes de juny”, apunta el regidor 
de Medi Ambient. L’última dada, 
del dia 9 de juny, al pou de la Font 
de la Riera, és de 46’5 metres. La 
pitjor dada dels últims dos anys es 
va registrar al maig, abans de les 
pluges, quan s’havia de baixar fins 
els 52’8 metres per trobar aigua.  
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  Un jornada de pluja a la vila.  || j.g.  Dades facilitades per l’Oficina21. 
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La vaga dels transportistes deixa 
Castellar sense combustible

Continuen les firmes contra els transgènics

Més serveis 
a la línia C3

  Ànnia García

  A. G.

  Marina Antúnez

Ja dilluns, primer dia de vaga en el sector 
del transport, hi havia cues a les benzine-
res de Castellar. Davant la possibilitat que 
la vaga deixés les estacions de servei sense 
reserves, els mateixos usuaris van accele-
rar l’esgotament dels recursos. Dimecres, 
l’estació de servei Truyols s’havia quedat 
sense existències, i en la majoria de casos, a 
la resta d’estacions només quedava benzina 
sense plom.

Pel que fa al comerç, dimecres també 
va ser un dia clau. Els comerços del Mercat 
municipal tenien encara gènere, però 
no sabien si podrien rebre’n més. “Si la 
cosa continua així, en un parell de dies 
haurem de tancar”, apuntava dimecres en 
Josep Rodrigo, de Fruites Borrull. Segons 
el comerciant, fins el moment s’havia pogut 
recollir mercaderia en vehicles petits, 
“però ara el Mercat Central també està 
buit”. Un cas similar es donava en el sector 
de la carn. Des de la cansaladeria Maria-
zel explicaven que no hi havia certesa que 
arribés nou gènere a partir de dimecres.

El cas dels supermercats és diferent. 
Segons Jordi Ubach, representant de Mer-

La linia d’autobús C3, que cobreix el 
recorregut entre Sabadell i Sant Llorenç 
Savall, passant per Castellar, ampliarà 
els seus horaris a partir del mes de juliol. 
Més serveis i un nou vehicle per una línia 
de transport que passa per les urbanitza-
cions dels Airesols i Les Arenes.

Sarbus és l’empresa que gestiona 
la línia, que depén de la Generalitat de 
Catalunya. Amb les modificacions, els 
dies feiners es guanyarà un servei. Però 
els canvis més destacats tindran lloc en 
els horaris dels caps de setmana i del mes 
d’agost. Així, els dissabtes de tot l’any, 
inclós el mes d’agost, es passa de tres a set 
serveis. L’últim autobús del dia sortirà de 
Sabadell a les 21:15 hores. Aquests seran 
els mateixos horaris que funcionaran els 
dies feiners del mes d’agost. 

Pel que fa als diumenges i festius, 
es faran quatre serveis, el doble dels que 
funcionen fins ara, el que permetrà cobrir 
la franja del migdia.

Aquests canvis havien de funcio-
nar des de principis del mes de juny, però 
finalment la signatura del conveni tindrà 
lloc el dia 3 de juliol. L’Ajuntament de 
Sant Llorenç Savall està negociant amb 
la Generalitat poder avançar l’entrada en 
vigor de les novetats.  

La campanya per una Catalunya Lliure 
de Transgènics que arreu de Catalunya 
s’ha anomenat Som lo que sembrem segueix 
endavant recollint signatures. L’objectiu 
d’aquesta demanda és portar a debat al Par-
lament de Catalunya una llei que prohibeixi 

 Totes les benzineres presentaven dilluns aquest aspecte. || j. g.

 Un dels autobusos de Sarbus. || arxiU

Els comerços van començar a patir per l’escassedat d’existències dimecres

cadona a Catalunya, “es van fer comandes 
en previsió de la vaga”, i dimecres encara 
hi havia de tot a les botigues castellaren-
ques. “Si l’aturada s’allarga molt més, 
si que començarem a patir escassetat”, 
apuntava Ubach. En tot cas, a mitjans de 
setmana el missatge encara era de tranquil-
litat: “La vaga està molt controlada i en un 
parell de dies s’arribarà a una solució”.

Altres comerços han notat abans la 
manca de subministrament. És el cas de 

la fruiteria Super Verd, que dimecres ja 
deixava veure l’escassedat de productes.

En el moment del tancament d’aquesta 
edició, dimecres a la tarda, la situació es 
mantenia estable, i no s’havia produït cap 
avanç en la negociació entre el govern 
central i el sector del transport. Un sector 
que demana mesures per pal·liar el ràpid 
increment del preu dels combustibles, que 
ha augmentat un 20% en el que portem 
d’any.   

el conreu de transgènics a Catalunya. Els 
precursors de la campanya per una Catalu-
nya Lliure de Transgènics aposten per una 
agricultura més sostenible i reclamen el 
dret de saber què mengem i en quines con-
dicions es troben els productes alimentaris 
que consumim.

A Castellar del Vallès, s’han instal-
lat uns punts de recollida de signatures 

per a tots aquells ciutadans que vulguin 
sumar-se a la campanya, que s’allargarà 
fins el dia 18 de juny.  Aquests punts són el 
Mercat, la Copisteria Castellar, Solilluna, el 
Centre de Dietètica i Nutrició, la Llibreria 
Vallès, El Nou Espai, el local de l’Altraveu, 
la Casa Montserrat, Artristres i la parada 
Som lo que sembrem que hi ha a la plaça 
del Mercat fins el 15 de juny.  
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S’obre el concurs per
l’estudi ambiental dels FGC
GISA ha tret a concurs el projecte per un import de 91.600 euros

  Imatge de la simulació del perllongament dels FGC a l’interior de Sabadell.  || dptop

  A.G.

El proper 26 de juny es tancarà el 
període per presentar ofertes per 
a l’elaboració de l’estudi d’impacte 
ambiental sobre l’arribada dels 
Ferrocarrils de la Generalitat de 
Catalunya (FGC) a Castellar.

L’empresa pública GISA va 
convocar el concurs dilluns, amb 
l’objectiu d’assolir un dels primer 
passos en ferm per l’arribada del 
tren al municipi. Ara les empre-
ses interessades hauran de pre-
sentar les seves ofertes, i després 
s’adjudicarà el projecte, que té un 
termini d’execució de 10 mesos.

En aquest període, l’empresa 

haurà de recollir totes les dades 
referents a l’impacte que el tren 
tindria al municipi, en concret al 
tram que va des del barri de Ca 
n’Oriach a Sabadell fins a Caste-
llar, travessant el Pla de la Bru-
guera i el riu Ripoll. Entre altres 
qüestions, s’haurà d’atendre a la 
climatologia, l’arqueologia, el medi 
natural, el paissatge o els sorolls 
i vibracions que generaria el pas 
del tren. Prèviament, el passat 
mes de febrer, GISA va redactar 
l’Estudi d’Integració territorial 
del perllongament de la línia de 
FGC entre Sabadell (Ca n’Oriac) i 
Castellar del Vallés. Totes aques-
tes dades serviran posteriorment 
per a la redacció del projecte de 

perllongament dels ferrocarrils 
des de Sabadell i fins a Castellar.

El cost inicial del projecte és 
de poc més de 91.600 euros, que se 
sumen als 733.000 euros que GISA 
invertirà en finançar l’estudi infor-
matiu. Una despesa que, segons 
va apuntar en un acte públic l’al-
calde de la vila, Ignasi Giménez, 
és una garantia que “existeix la 
voluntat de fer arribar aquesta 
infraestructura a la vila”.

D’altra banda, dilluns va 
finalitzar el termini de presenta-
ció d’ofertes per l’elaboració de 
l’estudi informatiu del projecte. 
Segons el calendari previst, el 
tren podria arribar a la vila entre 
el 2012 i el 2013. 

Castellar va rebre dilluns la visita de Hayrvain Dogie, director de l’Hos-
pital de Tesanj (Bòsnia), i del doctor Besim Pmjavorac, en una recepció 
oficial a la Sala de la Capella. La trobada volia agrair el suport que ha 
donat el Fons Català de Cooperació en la reconstrucció de l’hospital de 
la ciutat. Els dos metges bosnians van suggerir establir una línia de col-
laboració mútua, demanant un intercanvi tècnic, d’experts i de joves per 
poder fer un aprenentatge bidireccional entre les dues parts. 

josep graells

Una recepció oficial molt internacional

69 castellarencs
fan les proves
de la selectivitat

Un total de 69 alumnes caste-
llarencs de segon de batxille-
rat van acabar ahir dijous les 
proves de la selectivitat. Com 
és habitual, els exàmens es van 
dur a terme a diferents facul-
tats de la Universitat Autònoma 
de Barcelona. Per centres, l’IES 
Puig de la Creu va enviar 40 
alumnes: 24 dels batxillerats 
sòcio-econòmic i humanís-
tic, i altres 16 dels batxillerats 
científic i tècnic. En el cas de 
l’IES Castellar, un terç dels 29 
alumnes que han fet les proves 
són d’especialitats tècnico-cien-
tífiques. Les proves van comen-
çar dimarts, de manera que 
s’han allargat durant tres dies. 
Les notes es publicaran a finals 
d’aquest mateix mes de juny. 
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  Ànnia Garcia

No tots els joves es relacionen 
igual amb la política. Aquesta és 
la principal idea que s’extreu dels 
dos actes que divendres passat i 
dilluns van tenir lloc a la vila.

El primer estava organit-
zat per la Joventut Socialista de 
Catalunya. Es van convidar repre-
sentants de les joventutst de dife-
rents partits, L’Altraveu i l’Asso-
ciació de Joves Estudiants. Com 
a representant del Parlament, 
Antoni Comín, diputat per Ciu-
tadans pel Canvi (una associació 
cívica -política lligada al PSC).

L’organització va preparar 
quatre temes diferents, a res-
pondre en tres minuts i amb dos 
torns de rèplica. Un format que va 
escapçar algunes intervencions, 
però que va permetre constatar 
que els joves que es dediquen a la 
política perceben que és una acti-
vitat que atreu cada cop menys 
gent jove. La imatge dels polítics, 
les formes que utilitzen o la rigi-
desa del sistema de partits es van 
apuntar com a possibles causes. 
Comín, però, va anar una passa 
més enllà: “La democràcia dele-
gativa s’ha esgotat i ens hem 
d’atrevir a imaginar un sistema 
més participatiu”, va dir.

El mateix Comín va ser un 
dels convidats de l’acte de dilluns. 
Amb ell, a la taula de la Sala de 
Petit Format de l’Ateneu, hi havia 
els diputats per CiU Francesc 

Diferents mirades joves 
sobre la política

  El debat de la JSC es va dur a terme a Cal Botafoc. || j.g.

Dos actes de 
formats diferents 
apropen la política a 
la població més jove 

Homs i Lluis Maria Corominas 
(aquest també exalcalde del muni-
cipi), i l’alcalde de la vila, Ignasi 
Giménez.

Grup3 va ser l’entitat orga-
nitzadora del debat, al que van 
assistir, amb preguntes, una quin-
zena d’alumnes de secundària 
del municipi. En aquesta ocasió, 
els polítics havien de respon-
dre. Qui més va poder fer-ho va 
ser Giménez, donat que moltes 
de les preguntes feien referèn-
cia a l’actual gestió municipal. Els 
joves van preguntar per l’oferta 
d’oci, pel projecte dels cinemes, 
per una millor adaptabilitat dels 

carrers a les persones amb mobi-
litat reduïda, per Can Bages o per 
l’ampliació de mòduls de formació 
superior, entre altres qüestions. 

Al marge de les qüesti-
ons més properes, els assistents 
també es van endur alguna lliçó de 
ciutadania. “També és important 
que us pregunteu què podeu fer 
vosaltres pel vostre municipi”, 
va apuntar Francesc Homs.

Dues iniciatives que van 
comptar amb dos grups de joves 
ben diferents, deixant palès que 
no hi ha una única joventut, ni 
una única visió d’aquesta sobre 
la política. 

Dijous passat, la plataforma d’electors L’Altraveu va organitzar, dins 
del marc del cicle Les tardes de L’Altraveu, una xerrada al voltant de 
la qualitat de l’aigua, titulada Parlem d’aigua. L’encarregat d’informar 
sobre l’estat de l’aigua a la vila va ser Mario A. Ersinger, tècnic en 
control d’aigues. Una activitat oberta a tots els castellarencs que va 
tenir lloc al local de l’Altraveu, al passeig 142. / M.S.

josep graells

L’aigua centra Les tardes de L’Altraveu

 Mireia Sans

Recollida de firmes
contra la nova escola

de signatures, l’entitat també ha 
penjat algunes pancartes a les 
pistes d’atletisme mostrant el seu 
rebuig a la proposta del consis-
tori.

Avui mateix, a les vuit del 
vespre, tindrà lloc a Ca l’Albe-
rola una assemblea extraordinà-
ria centrada en aquesta qüestió. 
L’alcalde Ignasi Giménez acudirà 
a la reunió per explicar la postura 
del consistori sobre la construc-
ció de la setena escola a la polè-
mica ubicació. Per la seva banda, 
el club ha deixat clar que seguirà 
fent actuacions per mostrar el 
seu rebuig, això sí, sempre dins 
del marc legal. 

Pares i socis del Club Atlètic 
Castellar han creat una plata-
forma que s’està encarregant 
de recollir signatures contra 
la ubicació de la setena escola 
a les pistes de cros del CAC. 
Aquesta polèmica ha provocat 
la celebració d’una assemblea 
extraordinària. “El CAC té una 
de les millors pistes de cros 
de tota Catalunya i no podem 
entendre la postura del con-
sistori”, va dir el president de 
l’entitat, Àngel Vilalta.

Més enllà de la recollida 

  Corominas, Comín, Homs i Giménez, a l’Ateneu. || j. g.
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  Redacció

L’agrupació local del Partit dels 
Socialistes de Catalunya (PSC) 
organitza el proper diumenge 15 
de juny un dinar popular a base 
de migues. La primera convo-
catòria d’aquest acte, previst 

Migues populars 
del PSC, diumenge

per al 25 de maig, es va haver de 
suspendre a causa de la pluja. La 
trobada tindrà lloc a partir de les 
12 del migdia al Parc de Canyelles. 
S’ha convidat militants i simpa-
titzants del partit per tal d’inter-
canviar experiències i valoraci-
ons sobre el primer any de govern 
socialista al municipi. 

 Mariño, president d’UNOMASUNO+, i Javier Lafuente. || cedida

UNOMASUNO+ enviarà 
una ambulància a Gàmbia

 Mireia Sans

L’ONG castellarenca UNOMA-
SUNO+ ha aconseguit una ambu-
lància per enviar a l’hospital de 
Yabakunda, un poblat de Gàmbia. 
Va ser precisament aquest centre 
el que va rebre el carregament de 
medicaments i material sanitari 
que l’ONG va recollir per lluitar 
contra la malària.

Per Setmana Santa, membres 
de l’ONG es van desplaçar al país 
per veure com evolucionaven les 
actuacions que s’hi estan duent a 
terme. Durant la visita van poder 
comprovar la necessitat d’una 
ambulància que tenia la zona. 
“L’hospital de Yabakunda és 
l’únic a molts quilòmetres”, ha 
dit una de les membres de l’ONG 
Nati Aguasca.  

En tornar a Catalunya, van 
moure fils i van aconseguir el 
vehicle gratuïtament gràcies a 
Ambulàncies Lafuente, que diri-
geix Javier Lafuente. “Aquesta 

ambulància ha estat possible 
gràcies a la col·laboració de 
l’Àngel Vilalta, pare d’un nen de 
4t d’ESO de l’escola El Casal”, 
ha afirmat Aguasca. 

torneig de bàsquet || L’ONG 
UNOMASUNO+ està formada 
també per Som un bloc. L’entitat 

  Redacció

L’Associació d’Empresaris de 
Castellar (Asemca) celebra el 
proper dimecres 18 de juny l’as-
semblea anual ordinària. Serà a 
partir de les 12 del migdia al saló 
d’actes del Centre de Serveis. 

L’Asemca celebra 
l’assemblea anual

Els socis poden confirmar l’assis-
tència al telèfon 93 747 10 55, o a 
l’adreça asemca@castellarvalles.
cat. Abans, a les 11 del matí, es 
durà a terme una xerrada infor-
mativa sobre networking profes-
sional, en la qual es parlarà d’In-
ternet i la gestió estratègica de la 
xarxa de contactes. 

de l’escola El Casal segueix treba-
llant per recol·lectar diners per 
Gàmbia. En concret, l’ONG ha 
organitzat un torneig de bàsquet el 
proper 15 de juny al pavelló Puig-
vert. Les inscripcions per aquesta 
activitat ja estant obertes. El preu 
és de tres euros, els menors d’onze 
anys i set els majors. 
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Una hora parlant català
  Mireia Sans

“Només hi ha un compromís: 
dedicar una hora a la setmana 
a parlar en català”, ha dit Josep 
Maria Nuñez, voluntari per la 
llengua des de fa tres anys a Cas-
tellar. En Josep Maria es va estre-
nar amb un noi colombià que ja 
sabia una mica de català. Però 
aquest cop s’ha dedicat a xerrar 
amb un jove romanès de 23 anys, 
en Iancu Silviu Jurj. En Iancu 
no sabia res de català i amb tres 
mesos ha aconseguit fluïdesa 
parlant en català.

“Vaig decidir fer-me volun-
tari quan vaig llegir un repor-
tatge que deia que en Jordi 
Pujol era voluntari lingüístic”, 
ha dit Josep Maria. Això el va 
portar a preguntar pel poble per 
fer-se voluntari. “És un aprenen-
tatge doble, perquè l’aprenent 
augmenta el seu coneixement i 
tu aprens d’una cultura i d’un 
país. És una riquesa mútua”, ha 
dit Josep Maria. 

En Iancu necessitava parlar 
català per poder trobar feina. En 
concret, es va trobar amb aquesta 
barrera quan va intentar treba-
llar de telefonista a un hospital 
de Sabadell. “Vaig preguntar 
on podria aprendre’n i em van 
explicar això de les parelles lin-
güístiques”, ha afirmat en Iancu. 

  En Iancu Silviu Jurj i en Josep Maria Nuñez es veuen, com a mínim, un cop a la setmana per practicar el català. || j. g.

A Castellar hi ha 38 parelles lingüístiques constituïdes que ja han acabat el curs que tornarà a començar al setembre

Tercera trobada de voluntaris a Palau

Dissabte es va celebrar 
la tercera Trobada de 
Voluntaris per la Llengua, 
que en aquest cas va tenir 
lloc a Palau-Solità i Plega-
mans. Les activitats van 
tenir lloc durant la tarda 
a la Masia de Can Cortés 
de la localitat vallesana. 

Dins de les activitats que 
van tenir lloc en el marc 
d’aquesta trobada, cal 
incloure-hi un concert. 
Voluntaris i aprenents de 
la llengua catalana van 
mostrar les seves dots 
com a cantants a tots els 
assistents a la trobada.

Se sent satisfet, ja que “només 
amb tres mesos he aconseguit 
defensar-me en català”.

Durant les seves primeres 
trobades, en Josep Maria li ense-
nyava les paraules relacionades 
amb diferents temàtiques, per 
exemple, les paraules de la cuina, 
les fruites, etc. “Així vam desco-
brir que hi ha moltes paraules 
que es diuen igual en romanès 
i en català, per exemple, la 
pruna”, ha afirmat en Josep 
Maria. Però també han fet excur-
sions per conèixer l’entorn: han 
visitat les Arenes, Castellar Vell i 
altres indrets de Castellar.

La vila ha comptat durant 
aquest any 2008 amb 38 pare-
lles lingüístiques com la d’en 
Josep Maria i en Iancu. A Cata-

lunya durant el darrer any s’han 
constituït 6.304 parelles, un 40% 
més que l’any anterior.  En total, 
durant els cinc anys d’història del 
programa hi ha hagut 20.722 pare-
lles lingüístiques. 

El cas d’en Iancu i en Josep 
Maria té una particularitat. En 
Iancu té una discapacitat visual 
d’un 80%, el que no li permet 
apuntar-se les coses, sinó que 
tot és de memòria. Tot i això, la 
voluntat d’en Iancu és un exemple. 
“T’has de llançar a parlar, no 
pots tenir vergonya. A mi no em 
fa res que la gent em corregeixi, 
vull aprendre la llengua tal com 
és”, ha dit en Iancu.  

En Iancu afirma amb un 
somriure als llavis que li agrada la 
sonoritat de la llengua catalana, 
“és més carinyosa que el caste-
llà”. “He notat que si em diri-
geixo a la gent en català es crea 
una simpatia que abans no hi 
era”, ha afirmat en Iancu. 

La relació entre en Iancu i en 
Josep Maria no ha acabat amb un 
curs de ser parella lingüística. Per 
en Iancu, en Josep Maria és com 
de la família. Ara tenen una relació 
més extensa. En Josep Maria l’ha 
acompanyat a fer-se de l’ONCE i 
l’està ajudant a trobar feina. En 
Josep Maria considera que “un 
jove de la seva edat necessita 
trobar una feina, tenir els seus 
ingressos i poder volar”.  
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Cultura del no, 
desgast pel desgast. 
Està segur, senyor 
Canalís?

té cap sentit afirmar el que vostè 
diu de “cultura del no, o el desgast 
pel desgast”. A aquests col·lectius 
no els interessa qui governa, sinó 
les actuacions de qui governa.
S’han fet vostès, des de la seva 
posició de govern, la pregunta 
que seria natural fer-se: per 
què tenim aquests col·lectius en 
contra? La resposta no és la que 
vostè dóna, pot ser senzillament 
que no fan les coses com haurien 
de fer-les.
D’altra banda, pel que respecta al 
nostre col·lectiu, li voldríem sug-
gerir que fos molt més respec-
tuós amb aquells veïns que l’han 
triat per governar, i que li estan 
pagant el seu sou. Trobem una 
falta de respecte la forma amb 
què es refereix a nosaltres. Vostè 
és molt jove, volem pensar que no 
li falla la memòria, en tot cas, pot 
demanar al seu company Óscar 
Lomas que li recordi la nul·la 
acceptació que va tenir el seu 
projecte a les reunions que han 
mantingut amb els veïns i comer-
ciant afectats (novembre i febrer 
passats). Li volem recordar que 
el grup reduït de veïns, són unes 

 plataforma de veïns i comerciants 
afectats per la conversió en zona de 
vianants dels carrers Montcada i sala 
Boadella

Aquesta il·lusa carta d’opinió vol con-
testar un escrit del bloc del senyor 
Aleix Canalís, regidor del nostre 
ajuntament.
Senyor Canalís, creu vostè que 
els amics d’Aturem Can Bages, el 
comerciant i reduït grup de veïns 
(segons vol fer creure vostè) dels 
carrers Sala Boadella i Montcada, 
la junta del Club Atlètic Castellar, 
la plataforma d’”Amics del Franki”, 
fem el que fem per produir un 
desgast polític del seu govern?
Si ens permet, nosaltres li podem 
contestar, ja que vostè des de la seva 
posició al poder està perdent pers-
pectiva i veu fantasmes on no hi són.
Indubtablement cap d’aquests col-
lectius té cap orientació política, 
només intenten defensar el que 
creuen que és correcte. Dit això, no 

Fi de curs de La casa de les tres moreres

Dissabte passat es va celebrar la cloenda del projecte materno-infan-
til La casa de les tres moreres. Rosa Fité va oferir una sessió de contes 
amb la presència de 41 infants i 77 pares i mares.
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cedida

La M... dels amos 
dels gossos

Aclariment

La flama del Canigó

 Maria consol casajuana

 junta cec

 comissió de la flama del canigó

una gosseta collie (Dalia) que té 
14 anys. De netejar i recollir les 
seves necessitats, sempre me n’he 
cuidat jo mateixa.

dues mil persones, encara que 
a vostè només li interessi una 
d’elles per tirar-li en cara que el 
riu Ripoll passa per Castellar. 
Les signatures es varen recollir 
en 25 comerços de la zona (hem 
de suposar que estarien d’acord 
amb les signatures que recollien). 
Però tranquil, senyor Canalís, si 
vostè diu que són quatre veïns i 
un comerciant, serà així, al cap i 
a la fi qui mana sempre té la raó 
(això és el que sembla que vostè 
pensa), però el que no podem 
perdre és el respecte pels altres, i 
menys, qui té un càrrec públic.

Ha actuat d’alguna 
manera per fer 
front a la vaga?

EL DILEMA

Bé, hem anat a omplir el 
dipòsit de gasolina i ahir 
vam passar pel mercat. No 
sé si s’allargarà això... però 
esperem que no duri gaire!!

Belén Muñoz
aturada

No he fet res d’especial. He 
posat gasolina perquè em 
feia falta, però no per omplir 
el dipòsit. Estic convençut 
que no durarà més d’una 
setmana.

Sergi Real
dependent

Tinc el dipòsit a la meitat. 
Només he comprat el neces-
sari, no per acaparar aliments. 
Potser algun dia sí que em 
farà la guitza  la vaga, perquè 
he d’anar a Barcelona.

Eleuteria Ortí
aturada

Des del Centre Excursionista, 
volem que es faci un aclariment 
respecte a l’escrit que va fer la 
Maria Casajuana, que parlava 
sobre l’arròs de l’Aplec de Les 
Arenes. Volem aclarir que no és 
l’Aplec de les Arenes, doncs les 
Arenes no té aplec. És l’aplec 
del Centre Excursionista que se 
celebra a Les Arenes.

S’acosta Sant Joan i, un any més, 
volem que la llum de la Flama del 
Canigó presideixi la nostra revet-
lla i ens transmeti el sentiment 
d’agermanament dels Països Cata-
lans. És per això que la Comissió 
de la Flama, formada per persones 
vinculades a diverses entitats del 
poble i oberta a tothom, ha orga-
nitzat l’arribada de la Flama a Cas-
tellar, seguint la tradició engegada 
per l’Arxiu d’Història de Castellar.
Una petita comitiva de la Comis-
sió s’arribarà fins a la plaça de 
Sant Llorenç Savall a recollir la 
flama, vinguda expressament del 
Canigó. El transport es farà en 
cotxe fins el Brunet i es preveu 
que quan arribi al voltant de 2/4 de 
vuit del vespre un grup d’atletes 
del CAC i tothom que s’hi vulgui 
sumar estiguin esperant-la per 
acompanyar-la i transportar-la 
fins els Pedrissos. Des d’allí la 
comitiva anirà recorrent diversos 
carrers del nucli antic del poble 
fins arribar a la Plaça Calissó. Allà 
la flama serà rebuda pels gegants 
i pels grallers que donaran a l’es-
deveniment un caire festiu i lúdic i 
es farà la lectura del manifest.
Igual que l’any passat, l’aporta-
ció particular de la comissió  és la 
crida  a  què tothom qui ho vulgui 
s’emporti la Flama en petites 
espelmes a la seva revetlla parti-
cular amb l’objectiu que presideixi 
la festa d’aquesta nit màgica.
Des d’aquí volem convidar tota la 
ciutadania a participar en aquesta 
festa simbòlica d’agermanament 
amb la resta de Països Catalans, 
ja sigui acompanyant la Flama en 
el seu recorregut, ja sigui amb la 
seva presència a la Plaça Calissó 
per gaudir de la festa de la rebuda 
i de la lectura del manifest. Us hi 
esperem a tots.

No fa gaires dies, vaig rebre una 
trucada del col·legi on va el meu 
nét per tal que els portés roba de 
recanvi de tot, ja que havia rellis-
cat –a la plaça del davant de l’es-
cola- i caigut damunt d’una gran 
tifarada de gos... A causa de la 
pluja, la relliscada encara va ser 
més escandalosa. Ni el nen ni la 
roba es podia aprofitar per cap 
costat!
Doncs, ja em teniu a mi corrent 
cap a la botiga més propera a com-
prar-li roba, ja que per no deixar 
el meu lloc de treball se li va haver 
de portar, i gràcies d’haver trobat 
bones persones que s’hi van 
prestar. I a més de la tribulació, la 
broma se’m va emportar més de 
40 euros...
Emprenyada, com és lògic, vaig 
denunciar que no hi hagués cap 
cartell amb la inscripció GOSSOS 
NO a la plaça. Fou increïble, però 
tres dies més tard les plaques de 
la prohibició estaven col·locades. 
Ho aprofito per donar les gràcies 
als serveis municipals per la seva 
ràpida actuació.
Fa dos diumenges, al matí, durant 
una hora rellotge en mà, van cir-
cular per la plaça cinc gossos i els 
seus respectius propietaris. De 
tots ells, només dos recullen els 
excrements. Un d’ells, per cert, 
duia un gos enorme que semblava 
un poni. Els altres tres propieta-
ris: cecs, analfabets, ignorants, 
mal educats... Els hauria de caure 
la cara de vergonya si llegeixen 
aquestes ratlles. Ara bé, l’esmen-
tat gos enorme va i s’orina damunt 
una fusta que fa de vorera rústega 
al camí. Doncs, moltes vegades, 
els nens petits s’hi asseuen a l’hora 
de berenar. Tot això, senyores i 
senyors, en una plaça veïna d’un 
centre escolar. Sisplau, una mica 
de consideració! Comportaments 
d’aquests demostren no tenir cap 
mena d’escrúpol ni d’educació.
Jo vaig tenir un pastor alemany 
(Whisky) de 12 anys i ara tinc 
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pocs afecten a molts. Per exemple, 
una sola moto amb el tub d’escapa-
ment retallat pot despertar a cen-
tenars de ciutadans molt abans que 
la policia tingui la possibilitat d’in-
tervenir o un gos que embruti un 
parc infantil posa en perill la salut de 
desenes de nens abans que les bri-
gades puguin netejar i desinfectar la 
zona. Naturalment, el ciutadà afectat 
per les actuacions incíviques té el 
dret de reclamar al Govern munici-
pal que prengui mesures per reduir 
al màxim aquests comportaments, 

i aquest té l’obligació de donar una 
resposta. Però no ens hem d’enga-
nyar, la solució mai vindrà exclusiva-
ment per la via de l’actuació policial 
i la sanció, cal que tots ens involu-
crem en la tasca de construir una 
vila cada vegada més amable.
Castellar disposarà molt aviat de 
tres nous policies locals i, tal i com 
ens vam comprometre, abans que 
finalitzi la legislatura hi haurà deu 
nous efectius. Solucionarà això 
els problemes de convivència que 
patim? Seré molt clar: No!, ni de bon 

tros. En primer lloc perquè la planti-
lla de la policia local és curta per la 
quantitat de població que té Caste-
llar i l’únic que fem és normalitzar 
una situació deficitària. En segon 
lloc, perquè és materialment impos-
sible posar un policia a cada carrer i 
plaça del poble. Podem augmentar la 
vigilància, endurir les sancions i fer 
campanyes de sensibilització cívica, 
però hem de ser conscients que la 
solució vindrà de la mà de l’educa-
ció, que és responsabilitat de tots i 
està present en tots els actes quoti-

Educar el civisme

l’Ajuntament, sovint 
rebem queixes, la gran 
majoria legítimes i jus-
tificades, per les molès-

ties provocades per determinades 
actuacions incíviques. Cal assenya-
lar que, afortunadament, les acti-
tuds incíviques són l’excepció. No 
obstant, moltes vegades les molès-
ties que provoquen actituds d’uns 

 Jordi Carcolé*

A
dians. Si espera a que el semàfor de 
vianants estigui en verd per creuar 
el carrer, si evita que el seu gos 
embruti el carrer, si deixa les escom-
braries correctament dins dels con-
tenidors, si respecta els límits de 
velocitat establerts, si no llença 
papers al terra, si no fa sorolls inne-
cessaris i molestos... a més de con-
tribuir a millorar la convivència està 
educant i formant els seus fills com a 
ciutadans. 

*Regidor de Seguretat Ciutadana

“En aquest poble 
mai no es fa res”

‘afirmació que dóna 
títol a aquest escrit 
és una de les frases 
que sovint sento als 

carrers de la nostra vila. L’emis-
sor de tal asseveració la fa amb 
vehemència, amb rotunditat, amb 
la seguretat de qui se sap posseï-
dor d’una raó irrefutable i amb el 
dret a queixar-se per un fet que ha 
constatat i del que està absoluta-
ment convençut. 
En un primer moment, després 
d’escoltar l’esmentada frase, sento 
enveja. Enveja perquè m’agradaria 
tenir la capacitat de sentenciar amb 
tanta seguretat. Després, però, el 
sentiment que m’envaeix és de per-
plexitat, sí, perplexitat perquè miro 
l’agenda d’activitats i comprovo que 
hi ha tantes coses que no sé quina 
triar. És veritat, a casa nostra –a 
Castellar del Vallès- tenim la sort de 
gaudir d’un teixit associatiu extens, 
divers i actiu. Gairebé un centenar 
d’associacions, entitats i col·lectius 
diversos treballen permanentment 
amb l’objectiu d’assolir el gaudi 
propi i d’oferir alternatives d’oci i 
de suport a la resta de vilatans. 
Podeu triar la varietat que més 

us agradi: esports, cultura, lleure, 
cooperació... segur que troba-
reu alguna activitat que encaixa 
amb el vostre tarannà. I si no en 
trobeu cap, per què no us animeu 
a crear-la? Bé, estic segur que 
no serà necessari, però també 
estic segur que si dediquem 
tots plegats una mica més de 
temps a valorar el que ja tenim; 
a donar suport a les iniciatives 

que ja s’estan plantejant; a par-
ticipar directament en les pro-
postes que ja s’estan fent potser 
no es tornarà a sentir al carrer 
la frase “en aquest poble mai no 
es fa res”, i si algú la diu, potser 
és que la fa servir per autoexcu-
sar-se, per justificar-se davant la 
seva pròpia manca d’interès.
Jo us proposo que assistiu a la 
Mostra d’Entitats que s’organitzarà 

 Gabi Ruiz

  Miratge diari. || joaN MUNdet

ON BRAMA LA TONYINA   Pere Roca

L

I l’alcalde,
 què en diu?

Lluís López*

i tothom pogués ser 
espectador del dia a 
dia del nostre Ajunta-
ment, podria compro-

var un ambient general de cor-
dialitat entre polítics als debats, 
als plens, a les comissions, amb 
alguns moments puntuals en què 
el to puja una mica, però sempre 
dins de les regles del joc de la 
política. O gairebé sempre.
Alguns membres de l’equip de 
govern, però, sobretot a les seves 
pàgines web o blocs, semblen 
poder desfer-se de la seva dis-

fressa d’autoritat pública per des-
fogar-se. Qui els atorga aquesta 
llicència? No ho sabem...
Un exemple és el del ja gran 
clàssic, el regidor González, 
imbuït de la veritat per gràcia 
de l’internacionalisme lliber-
tari, amb capacitat il·limitada 
per valorar-ho tot i aportar llum 
allà on la resta, els mortals, no 
en trauríem mai l’entrellat. Fora 
de l’habitual pamflet propagan-
dístic del “que bé que ho fem”, la 
seva línia editorial s’endinsa en la 
foscor dels altres, en el món inte-
rior, que ell coneix, de les perso-
nes. Podria fins i tot arribar a ser 
interessant, si no fos perquè les 
seves profundes dissertacions 
acaben resultant monotemàti-
ques i malaltisses.
També així el regidor Canalís, 
que tot parlant de la “cultura 
del no” que s’estén per la 
nostra vila, es refereix als qui 
s’oposen a les seves idees amb 
menyspreu i mala educació. 
N’hi ha per tothom: CiU, L’Al-
traveu, l’Assemblea de Joves, 
veïns i comerciants del carrer 
Montcada, el CAC... Cau, a més, 
en l’infantil recurs de tirar la 
patata calenta a l’hora d’afron-
tar l’oposició i les queixes de 
la ciutadania, o d’entomar el 
suport en solitari del regidor 
transfugoide, i traït per la supèr-
bia ho qualifica tot de “molta 
misèria humana i poc sentit 
comú”. Com per demanar dis-
culpes a la ciutadania, senyor 
Canalís. 
I l’alcalde Giménez, què diu de 
tot plegat? Res. Calla entomant 
el que diuen els membres del 
govern que lidera. Tot i que l’al-
calde Giménez va adoptar per-
sonalment el paper de defensor 
del “Decàleg del Bon Govern”, 
calla i atorga. I del “bon govern” 
ja no se’n recorda ningú. Ja li 
està bé això de qualificar la ciu-
tadania de “misèria humana”, 
alcalde? Beneeix l’insult dels 
seus regidors? Potser és moment 
de deixar de tancar files sistemà-
ticament amb els seus i fer d’al-
calde. D’alcalde de tots. 

*Regidor de CiU

S

el dia 5 d’octubre a l’Espai Tolrà. Si 
tot es fa com s’ha de fer, i les enti-
tats hi dediquen l’esforç neces-
sari perquè sigui un èxit, serà una 
diada ideal per encaixar l’oferta i la 
demanda (no en el sentit econòmic 
dels conceptes) i així assolir l’objec-
tiu de la Mostra, que en definitiva, 
no és altre que el d’aconseguir la 
màxima complicitat entre les enti-
tats i la ciutadania. 
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l grup de socis, 
sòcies, pares, mares, 
nens i nenes del Club 
Atlètic Castellar hem 

dut a terme una sèrie d’accions, 
com ara la recollida de signatures, 
penjada de pancartes, per donar 
a conèixer als castellerencs i les 
castellerenques la nostra indig-
nació davant el plantejament per 
part de l’equip de govern d’ubicar 
la 7a escola d’infantil i de primària 
a les pistes d’atletisme.
Considerem necessària la construc-
ció de la 7a escola, però és neces-

’Ajuntament ha enviat 
una carta signada per 
l’alcalde als propie-
taris dels gossos que 

consten en el cens municipal, comu-
nicant la instal·lació de nous “pipi-
cans” i recordant els articles de 
l’Ordenança Municipal de Tinença 
d’Animals que fan referència a les 
“dejeccions a la via pública”.
Fins aquí molt bé, però crec que el 
concepte que té l’equip de govern 
dels “pipicans” és erroni.  L’article 
17è de l’esmentada ordenança diu 
que “a les vies públiques els gossos 
aniran proveïts de corretja, o 
cadena i collar, amb la seva identi-
ficació censal”, per tant, els gossos 

l Ple Municipal del 
passat 29 d’abril va 
aprovar amb els vots 
del PSC i del regidor 

trànsfuga la modificació del Pla 
General per tal de poder ubicar 
la setena escola al costat de les 
pistes d’atletisme, a l’altre costat 
de la Ronda de Llevant.

Ja es poden
presentar 

al·legacions a la 
ubicació de la 
setena escola

La setena escola i 
les pistes

 d’atletisme

Pipican?

Tal com correspon en aquests 
processos, s’ha obert un temps 
d’exposició pública perquè els 
ciutadans puguin presentar-hi 
al·legacions. L’edicte que fa refe-
rència a  la ubicació de la setena 
escola va sortir publicat a la 
pàgina 31 del Butlletí Oficial de 
la Província (BOP) del dia 22 de 
maig de 2008. Durant un mes 
qualsevol persona o entitat té la 
possibilitat de presentar-hi al-
legacions. Per fer això el mateix 
Ajuntament de Castellar està en 
disposició de donar informació.
La possibilitat de presentar al-
legacions és una de les oportu-
nitats que els ciutadans tenim 
per opinar i expressar desa-

vinences davant dels projec-
tes que impulsa l’administra-
ció. Aquestes oportunitats no 
sempre són conegudes pels ciu-
tadans i moltes vegades des dels 
mateixos impulsors dels projec-
tes es fa l’opció del secretisme i 
es procura que no transcendeixi, 
donant per suposat que els ciu-
tadans hem de saber de tot. 
Creiem interessant remarcar 
que encara hi ha la possibilitat de 
presentar al·legacions a aquesta 
revisió del Pla General desti-
nada a posar una escola ben allu-
nyada dels qui l’han de fer servir 
i que qui sap si no serà la primera 
passa per acabar urbanitzant 
tota aquella zona. 

  L’Altraveu

 CAC

 Jordi Permanyer*
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sari ubicar-la a les pistes? Entenem 
que no i per això demanem als 
partit polítics que es replantegin la 
seva ubicació posant les ganes, el 
consens, la il·lusió i sobretot la ima-
ginació, per cercar un espai més 
centrat i proper als infants que en 
faran ús en els primers anys de la 
seva vida escolar.
Castellar disposa d’uns grans 
espais i equipaments emblemà-
tics que s’han de preservar, i 
l’equip de govern n’hauria de ser 
el primer defensor. Un d’aquests 
espais és l’arc Colobrers-Puig-
vert, dins del qual es troben les 
pistes d’atletisme.    
Les pistes per la seva situació i 
entorn esdevé un espai de gran 
qualitat tenint la consideració de 
ser una de les millors de Catalunya. 
Aquest equip de govern lluny de pre-

no poden córrer lliurement ni per 
la via pública ni per les places. I és 
justament amb la intenció que els 
gossos puguin córrer i jugar lliure-
ment, sense causar molèsties, que 
es va adequar (a petició dels veïns) 
un espai a la plaça de la Miranda 
(darrera l’IES Castellar). Aquest 
espai està plenament consolidat 
i trobo molt bé que s’en facin més 
a diferents indrets de Castellar. 
Però, insisteixo, aquests espais 
no crec que hagin de servir úni-
cament perquè els gossos hi facin 
pipí i caca. Han de servir també 
perquè juguin i corrin.
I és amb aquest concepte que 
trobo que el nou “pipican” (no 
m’agrada aquest nom) que s’ha 
fet al lateral de la Ronda Tolosa, a 
tocar de la rotonda de la piscina, 
costat Puigvert, no té cap mena 
de sentit, senzillament perquè 

servar-ho proposa la seva disgrega-
ció en plantejar la ubicació d’una 
escola d’esquenes al poble i sense el 
consens que creiem imprescindible. 
Una proposta legítima, sí, però molt 
qüestionable, sobretot perquè un 
vot no ha de malmetre unes instal-
lacions, ni obligar els nens i nenes a 
desplaçar-se diàriament als afores 
de la vila.  
Ara retallen les pistes i demà que 
faran malbé? Un poble no es cons-
trueix desfent els espais emblemà-
tics, encara que a dia d’avui ens 
sembli que retallant-los solucionin 
un problema puntual. S’ha de tenir 
una perspectiva de futur i esperem 
que aquest equip no l’hagi oblidat. 
Seria desitjable que entre tots i 
totes es pogués cercar la millor 
opció i s’arribés amb un consens de 
majoria qualificada. 

està situat just al costat d’un 
descampat i d’una zona boscosa 
als afores de Castellar on ja hi 
van nombrosos propietaris amb 
els seus gossos. Aquests espais 
perquè tinguin utilitat crec que 
s’han de situar més al nucli urbà.
I parlant de gossos, com és que 
aquest any no s’ha fet la Fira de 
la Mascota?
Aquesta fira ja portava diver-
sos anys duent-se a terme amb 
notable èxit de públic i partici-
pació de professionals del sector, 
i servia perquè tothom prengués 
consciència del que significa 
tenir un animal de companyia 
a casa i del comportament cívic 
que s’ha de tenir.
Seria una veritable llàstima que 
s’acabés perdent. 

*Portaveu del grup municipal d’ERC
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BÀSQUET

Argumenten 
“motius econòmics” 
i el substitut serà 
Pérez-Alarcón

  Jordi Mas

El futur a la banqueta de l’equip 
masculí del CB Castellar ha donat 
un gir inesperat. La setmana 
passada Agustí Forné era l’home 
que s’encarregava de les renova-
cions amb els jugadors i dels fit-
xatges, i fins i tot va dirigir l’amis-
tós de diumenge del Torneig Fair 
Play. No semblava que res hagués 
de canviar, però just un dia 
després, dilluns al vespre, la nova 
junta presidida per Jaume Roca 
li va comunicar que no continua-
ria al capdavant del primer equip 
masculí del club. Aquesta ha estat 
una de les primeres difícils decisi-
ons del mandat de la nova direc-
tiva que, explica, no s’ha posat 
d’acord amb el tècnic en l’aspecte 
econòmic. “Nosaltres vam oferir 
la continuïtat a Forné amb una 
fitxa a la baixa, i no ens hem 
entès”, argumenta el president 
Jaume Roca. “Estem començant 
a treballar sense espònsor per 
la propera temporada, i hem 
d’ajustar alguns números del 

La nova junta prescindeix 
per sorpresa d’Agustí Forné

  Agustí Forné, en el darrer partit oficial com a tècnic, contra el Sant Cugat. || j. g.

club. A tothom se li ha tocat una 
mica el sou”. Fins i tot el pressu-
post per al primer equip serà més 
baix. El sènior ‘A’ masculí deixarà 
de portar el nom de Vassi Finques, 
l’espònsor de l’última temporada. 
De moment no hi ha nova estampa 
a la samarreta groc-i-negre.

La visió del tècnic és com-
pletament diferent. Contrapo-
sada. Forné se sent “enganyat” i 
assegura que en cap moment s’ha 
arribat “a parlar de diners, de 
xifres”, ni ha rebut “cap oferta 
en ferm del Castellar”. Explica el 
ja exentrenador que havia acordat 
que ell continuaria a la banqueta 
si l’equip es salvava de Copa Cata-
lunya i la junta de Roca sortia 
escollida per presidir el club. La 
setmana passada, un cop acabat 
el període per presentar candida-
tures, la nova junta li va proposar 
una rebaixa salarial, que Forné 
no va acceptar. “M’ho haurien 
d’haver dit quan vam aparau-
lar la renovació”, explica l’en-
trenador sabadellenc. “Han estat 
les maneres. Dilluns no em van 
donar l’opció de negociar res. 
Ja ho tenien tot cuinat”. Agustí 
Forné explica que diumenge a la 
nit va tancar els darrers dos fitxat-
ges que perseguia: el pivot Carlos 
Bustamante i un aler, del qual 
Forné no ha volgut desvetllar el 
nom. Cap dels dos acabarà fitxant 
pel CB Castellar. Bustamante s’ha 
decantat ara pel Pineda.

pérez-alarcón, el relleu || L’en-
trenador del sènior ‘A’ masculí la 
propera temporada serà Joaquim 
Pérez-Alarcón, segon entrenador 

Forné se sent
“enganyat“ i replica 
que se l’ha acomiadat 
sense negociar

aquest present curs del primer 
equip amb Agustí Forné fins el mes 
de desembre i entrenador també 
del conjunt sots21 de Preferent. 
Pérez-Alarcón és un tècnic molt 
jove, de 31 anys, que fa un any que 
és a Castellar i s’ha format com a 
tècnic a Barcelona, a les catego-
ries inferiors de La Salle Bona-
nova. El nou míster tindrà com a 
assistent a l’exjugador del primer 
equip Sergi Sánchez, actualment 
entrenador de l’equip cadet de 
l’entitat castellarenca.

Aquest nou panorama a la 
banqueta obre un nou capítol pel 
que fa als jugadors que integren 
el primer equip. Oriol Parcerisa 
és una renovació segura, mentre 
que els bases Adrià Mesa i Xavi 
Esteve són molt a prop de firmar 
la seva continuïtat. ‘Chus’ Zoyo, 
fitxat la setmana passada, també 
és una incorporació pràcticament 
segura, mentre que un dels juga-
dors que havia aparaulat la seva 
renovació amb Agustí Forné, 
Marc Fabregat, és més a prop de 
marxar. Èric Forné no continu-
arà mentre que el futur de Mike 
Woodward no es desvetllarà fins 
al setembre.

gir cap a la base || Amb les dar-
reres decisions preses per l’equip 
de Jaume Roca,  la nova junta vol 
donar un gir cap a la base i poten-
ciar més l’estructura de les cate-
gories inferiors. La incorporació 
de Jordi Juste com a coordina-
dor és un exemple. “A molt llarg 
termini volem un 80% de gent 
de casa al primer equip, i no al 
revés”, explica Jaume Roca. 

Carme Martínez plega del femení

L’entrenadora de l’equip 
‘A’ femení del CB Castellar 
aquesta temporada, 
Carme Martínez, no 
continuarà la propera 
temporada. Així li ho 
va comunicar al club, i 
juntament amb el delegat 
Josep Prats, abandona la 
disciplina de les fèmines 
del CB Castellar, que 

aquest any han baixat 
a Segona Catalana. 
Martínez ha explicat que 
deixa de dirigir l’equip 
per motius laborals, que 
l’impedeixen continuar 
i comprometre’s la 
propera temporada. 
L’entitat està buscant 
entrenador i jugadores 
per completar l’equip.
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FUTBOL

Les dues cares de la diada

Un Castellar més de casa

  Jordi Mas

  Jordi Mas

 El Curti amb el castellarenc de la Damm Víctor Moya. || j. g.

 Tensió en el partit de juvenils entre Castellar i Sants. || j. g.

No només han renovat tots els jugadors de 
casa, sinó que a més, l’UE Castellar s’ha 
assegurat la presència de dos castellarencs 
més a la plantilla de l’any que ve. Fa just una 
setmana donava el sí el jugador de l’Escola 
de Futbol Mercantil Marc Alavedra. Pocs 
dies després, aquest dimarts, era el porter 
Juan Luís Barragán el que tancava l’acord 
per tornar al club que el va veure créixer. 

La nova edició de la diada de la Unió 
Esportiva Castellar serà recordada 
per moltes coses. Pel retorn al 
Pepín Valls del castellarenc Víctor 
Moya, fet ja un gran futbolista a 
les files de la Damm de Barcelona; 
també pel gran nivell dels equips 
participants, com per exemple 
la pròpia Damm, que amb un sol 
partit en va tenir prou per exhibir 
l’arsenal amb què es va plantar 
a Castellar; i també la diada serà 
recordada per l’incident protago-
nitzat pels juvenils del Castellar i el 
Sants, que després d’esbatussar-se 
a mig partit, van ser expulsats de 
la semifinal del torneig. La Damm, 
va guanyar per un contundent 0 a 5 
al Castelldefels en l’altra semifinal i 

Una picabaralla 
en un partit de 
juvenils va deslluir 
un repertori de luxe

va ser l’equip vencedor en catego-
ria juvenil. Amb aquest partit es va 
acabar el torneig. No hi va haver 
final juvenil i l’entrega de premis es 
va avançar a diumenge el migdia.

A nivell de les dues jorna-
des, va ser un cap de setmana de 
luxe, amb molts equips convidats 
amb futbolistes de gran qualitat. 
Només els dos benjamins del Cas-
tellar -que es van adjudicar la vic-
tòria a les finals del Torneig Joan 
Cortiella- van ser els que van poder 
emportar-se el trofeu de campi-
ons. L’únic equip de la Unió Espor-
tiva que va poder passar a la final 
va ser el cadet ‘A’, que a les semi-
finals de diumenge el matí va apa-
llissar La Planada per 8 a 1, i fins i 
tot va poder plantar cara al potent 
Europa a la final. Els castellarencs, 
però, van acabar sotscampions en 
perdre a la final per 0 a 1 davant 
els graciencs, equip d’una catego-
ria superior. Dissabte, el cadet ‘B’ 
va perdre per 2 a 4 en semifinals 
contra el Jabac Terrassa, equip 
que guanyaria la final als penals 
contra el Ricoh Premià. En catego-

ria infantil, el Castellar va perdre 
contra el Catalonia en semifinals 
per 3 a 0, i el guanyador va ser el 
Castelldefels, que es va imposar 
per 3 a 1 a la final al Catalonia.

invernón, insatisfet || El coordina-
dor esportiu de l’UE Castellar i prin-
cipal organitzador de la diada, Pere 
Invernon, ha qualificat de “fracàs” 
la valoració global, ja que amb actes 
com la baralla del partit de juve-
nils de diumenge “no s’ha aconse-
guit fer un torneig esportiu i que 
s’hagi pogut disfrutar només de 
futbol”. Invernón també ha volgut 
puntualitzar que “s’han fet molts 
sacrificis per fer un torneig d’alt 
nivell, com per exemple convèn-
cer la Damm que portés el millor 
equip, i alguns nois no són cons-
cients del que costa aconseguir 
aquestes coses”, explica Inver-
nón, que creu que “se n’ha anat en 
orri el treball de sis mesos”. Ara 
el club ja està treballant per l’orga-
nització dels propers torneigs, com 
el Torneig del Vallès, el de la Festa 
Major.  

Barragán, de 25 anys, va marxar del Caste-
llar en edat cadet i ha defensat la porteria 
de clubs com el Vilassar i el Sant Celoni. Un 
reforç de casa, de qualitat, i amb experièn-
cia, que s’ajunta amb el fitxatge d’una de les 
fermes promeses de Castellar. Marc Alave-
dra ha jugat a l’equip juvenil ‘A’ del Mercan-
til que milita a la Lliga Nacional.

el grup de l’any que ve || La Federació Cata-
lana de futbol ja ha donat a conèixer la com-
posició dels grups de Territorial de la tem-

porada 2008-2009. El Castellar continuarà 
al grup 4 amb els següents rivals: Aigua-
freda, Avià, Barberà, Berga, Gironella, 
Júnior, Les Franqueses, Marganell, Olímpic 
Can Fatjó, Oló, Parets, Sant Lorenzo, Sant 
Feliu de Codines, Taradell, Tibidabo Torre 
Romeu, Tona i Vilanova. El Cerdanyola ha 
passat al grup tercer, mentre que el Lliçà 
d’Amunt i el Molletenc jugaran al grup 1. La 
temporada 2008-2009 a Primera Territo-
rial començarà el 14 de setembre i acabarà 
el 31 de maig de 2009.    ‘Juanlu’ Barragán, nou porter de l’UE. || j. M.
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  L’equip aleví de l’Hoquei Club Castellar va celebrar a l’Ajuntament el quart lloc de Catalunya. || josep graells

Germán Escolano, 
campió d’obstacles

  Gerard Núñez.  || c.t.c.

L’atleta del Club Atlètic Caste-
llar Germán Escolano es va pro-
clamar el cap de setmana passat 
a Terrassa campió de Catalu-
nya infantil de la prova de 1.000 
metres obstacles amb una marca 
de 3 minuts i  9 segons justos. Els 

bons resultats castellarencs també 
van arribar de la mà d’Àlex García, 
segon en salt de perxa, i Jordi Tor-
rents, sotscampió en 2.000 metres. 
També Guillem Arderius va acabar 
al pòdium contra pronòstic en ser 
tercer a la prova de salt de llar-
gada establint marca personal de 4 
metres 86 centímetres en el darrer 
salt. 

  Redacció

  Jordi Mas

L’Hoquei tornarà a tenir 
un coordinador únic

La junta directiva de l’Hoquei 
Club Castellar presentarà aquesta 
nit a partir de dos quarts de deu 
al pavelló Dani Pedrosa la nova 
estructura esportiva per la tem-
porada 2008-2009, així com la 
composició dels equips que con-
formen l’entitat. Entre les nove-
tats més destacades hi figura la 
presentació del nou coordinador 
esportiu que substituirà Jose del 
Moral. El club no ha volgut des-
vetllar el seu nom fins aquesta nit, 
però sí que ha explicat que és un 
home de la casa que coneix molt 
bé l’entitat.

Pel que fa a l’estructura, la 
novetat més destacada és l’eli-
minació del ‘coordinador inter-
mig’. Una mesura aplicada fa dos 
anys que, per sota del coordina-

dor principal, dividia l’estruc-
tura esportiva en tres sotscoor-
dinadors –un per petits, l’altre 
per mitjans, i l’altre per juve-
nils, femení i sènior-. D’aquesta 
manera, el coordinador esportiu 
exercirà el contacte directe amb 
els entrenadors de totes les cate-
gories.

El club espera poder pre-
sentar aquesta nit tots els equips 
complets, inclòs el del sènior 
masculí, i donarà a conèixer el 
nom del recanvi de Miki Vilanova 
a la banqueta castellarenca. Vila-
nova ja va anunciar fa més d’un 
mes que deixava el sènior ‘A’ per 
dedicar-se exclusivament a l’altre 
conjunt que també ha portat 
aquest any, el juvenil. L’únic equip 
que pot quedar encara a mitges és 
el femení. La directiva reconeix 
que està resultant molt compli-
cat muntar un equip de fèmines, 

però pensa arribar fins on calgui 
per poder mantenir el femení la 
propera temporada.

quarts de catalunya || L’equip 
aleví de l’Hoquei Club Castellar 
va celebrar la setmana passada 
el quart lloc de Catalunya aconse-
guit a principis de maig en la fase 
final del Campionat de Catalunya. 
Els castellarencs, entrenats per 
Lluís Tomey, van visitar l’Ajunta-
ment i van intercanviar  impressi-
ons amb l’alcalde, Ignasi Giménez. 
En aquest torneig, després de 
vèncer el Tordera per 2 a 0, i el 
Girona per 5 a 2, l’equip de Cas-
tellar va caure en semifinals per 5 
a 2 contra el Flix, equip que s’aca-
baria emportant el torneig. En la 
consolació, el Vic va guanyar 9 a 
3 al Castellar, deixant els caste-
llarencs amb la quarta plaça de 
Catalunya. 

HOQUEI

El club presenta avui tots els equips i la nova estructura de base

TENNIS

ATLETISME

Núñez es planta a 
la final del Cercle

Gerard Núnez va quedar sots-
campió de l’Open Primavera del 
Cercle Sabadellès en la catego-
ria de benjamí masculí. El ten-
nista de Castellar va vèncer en 
semifinals a Gonzàlez per 6-0 i 
6-1, però no va poder guanyar a 
Pol Julià a la final i va caure per 
un doble 6 a 2. Dissabte Núñez va 
haver de compaginar els partits 
a Sabadell amb el torneig Tous 
de Manresa i el campionat de 
l’Esportiu Vallès, on va vèncer 
el seus respectius compromisos. 
En aquest darrer torneig, els ten-
nistes Marta Sans, Xavi Graells, 
Dani Domínguez van vèncer en 
els seus respectius partits. 

  Redacció
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FUTBOL SALA

El Futbol Sala té nou míster

El club tanca temporada

  Jordi Mas

Un dels pals de paller del Futbol 
Sala Castellar per a la pròxima 
temporada ja ha quedat definit. 
És l’entrenador del primer equip 
del club, que serà Manolo Macei-
ras. Un home que va dirigir l’equip 
juvenil del Club Natació Sabadell 
la temporada passada, i que té 
experiència en categories sèniors 
amb el filial del conjunt sabade-
llenc, que ha militat a la Preferent 
Catalana o la Primera Divisió, 
on es troba actualment el Futbol 
Sala Castellar.

Així doncs, el club ha deixat 
tancat el substitut de Lluís Martí 
a la banqueta castellarenca i ara ja 
treballa per incorporar nous juga-
dors. Des del club han assegurat   Canvi de tècnic a la banqueta del futbol sala per la propera temporada. || j.g.

que hi haurà moltes altes, i que en 
les properes dues setmanes s’aca-
barà de definir la composició dels 
dos equips sèniors de l’entitat. 

La intenció del Futbol Sala 
Castellar és formar primer un 
grup de jugadors amb els homes 
que es queden al club i les noves 
incorporacions, i a partir d’aquí es 
farà la composició dels dos equips. 
La idea és que l’equip filial que 
militarà a la Segona Divisió ‘B’ de 
Barcelona sigui molt jove, encara 
que no es descarta que també 
estigui compost per algun jugador 
veterà que compensi un equip tan 
jove i així ajudi a guanyar experi-
ència a l’equip. També ha quedat 
definida la banqueta del filial del 
Futbol Sala Castellar, que estarà 
formada pel tàndem Joan Grana-
dos i Manolo Montes.

poden perdre un Juvenil || Una 
de les incògnites que també 
quedarà definida properament 
serà el nombre d’equips juvenils 
de l’entitat. Aquesta temporada 
el Futbol Sala Castellar tenia dos 
juvenils, però a partir del setem-
bre hi ha moltes possibilitats que 
quedi reduït a un. Hi ha diversos 
motius. Alguns jugadors en actual 
edat juvenil començaran l’edat 
sènior, però també n’hi ha d’altres 
que poden ser promocionats al 
sènior ‘B’ encara que segueixin en 
edat juvenil. Altres jugadors juve-
nils del club canviaran d’entitat i 
aniran a l’UE Castellar. El Futbol 
Sala Castellar està fent esforços 
per mantenir el mateix nombre 
d’equips, i acabarà de tancar les 
plantilles abans d’acabar el mes 
de juny.  

  Un dels equips que va participar en la diada de dissabte. || j.g.

  Redacció

La cloenda de la temporada del 
Futbol Sala Castellar la van 
posar uns partits d’exhibició 
durant la jornada de dissabte al 
pavelló Joaquim Blume. Tots els 
equips de base castellarencs van 

disputar un partit, i l’aleví ‘A’, el 
benjamí i els dos equips juve-
nils ho van poder fer amb vic-
tòria. L’aleví ‘B’ i el cadet ‘A’, en 
canvi, no van poder vèncer en el 
seu partit. A la diada de l’escola 
de futbol sala hi va haver també 
un partit entre pares i moni-
tors que va servir per amenit-

zar la festa. El club també va fer 
dimarts un berenar per a totes 
les categories de base per cele-
brar l’any de la consolidació de 
l’escola de futbol sala. El Futbol 
Sala Castellar deixarà tancats 
els equips de base en les pro-
peres setmanes per marxar de 
vacances amb la feina feta.  
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MOTOR

A Catalunya no 
hi ha qui el pari

  Jordi Mas

La contundència de la victò-
ria de Valentino Rossi al circuit 
de Mugello exigia una resposta 
ràpida i contundent. L’italià havia 
guanyat a casa seva, i a Catalunya, 
Pedrosa havia de parar-li els peus 
perquè no s’escapés a la classifica-
ció general. Així va ser. Pedrosa es 
va passejar triomfalment davant 
de 113.000 aficionats en una cursa 
que va dominar de pe a pa. En 
solitari, sense errades.

Ara Pedrosa és només a set 
punts de Valentino Rossi a la clas-
sificació general del MotoGP i ja  Pedrosa, somrient després del recital de diumenge. || repsol YpF

L’Escuderia T3 participa al Cam-
pionat de Sentmenat

Alguns integrants de l’Escuderia T3 participaran 
aquest cap de setmana a Sentmenat, en una de les 
proves puntuables per al Campionat de Catalunya 
d’Autocros. És la segona vegada que el circuit sent-
menatenc organitza una prova del campionat català 
i els pilots de Castellar intentaran col·locar-se entre 
els cinc primers classificats de les seves respectives 
categories. És un circuit que s’ha modificat recent-
ment, i ara és una mica més ràpid. 

El Parc de Colobrers acull les 4 
hores de resistència en BTT

El Parc de Colobrers de Castellar acull demà les 
quatre hores de resistència en BTT que es faran 
sobre un circuit en bucle de gairebé dos quilòme-
tres pels voltants del parc. Els interessats en par-
ticipar-hi poden incriure’s demà mateix a partir 
de les dues del migdia a la zona de la cursa. La 
sortida serà a les cinc de la tarda i acabarà a les 
nou del vespre. Hi ha premis per als tres primers 
classificats. 

El marge d’error és mínim per 
Carmelo Morales a Xerès

Després d’un principi de temporada discret, amb 
un balanç d’un sisè lloc i una caiguda, Carmelo 
Morales ja no pot fallar si vol emportar-se el 
Campionat d’Espanya de Velocitat en catego-
ria Extrem. El castellarenc viatja aquest cap de 
setmana a Xerès amb la intenció d’emportar-se 
la victòria per començar a remuntar posicions. 
Morales va caure en la darrera prova disputada 
sota la pluja al circuit de Montmeló. 

es distancia dels seus persegui-
dors a més d’una cursa. Jorge 
Lorenzo, que no va disputar la 
carrera per una caiguda als entre-
naments, és a 41 punts de Pedrosa, 
i Casey Stoner, que va ser tercer a 
Montmeló, a 43 punts. El Mundial 
tornarà a finals de mes amb els 
circuits de Donington Park i 
Assen, que es disputaran en dos 
caps de setmana seguits.

caiguda dilluns || Per sort, només 
ha estat un ensurt. Dani Pedrosa 
va caure dilluns als entrenaments 
que van fer els equips del MotoGP 
al circuit de Montmeló. Pedrosa 
va anar pel terra al final de la 

recta de tribuna i es va donar un 
fort cop a l’esquena. De seguida, 
i per precaució, va ser traslladat 
a la clínica Dexeus on va ser atès 
pel doctor Xavier Mir. Pedrosa té 
un traumatisme lumbar i una dis-
tensió muscular i haurà d’estar 
en repòs aquesta setmana però 
no perilla la seva participació a 
Donington Park.

El castellarenc i el seu 
company d’equip, Nicky Hayden, 
van provar al circuit de Montmeló 
el nou motor de vàlvules pneu-
màtiques, però els resultats no 
van ser gaire satisfactoris ja que 
la moto es va parar al cap de 13 
voltes. 
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Dijous que ve, dia 19, els alumnes de l’Arc 
de Sant Martí clausuren les diferents acti-
vitats de tallers i teatre que han dut a terme 
aquest curs 2007-2008. A les quatre de la 
tarda, representaran una obra de teatre 
titulada Sala d’espera, a la Sala de Petit 
Format de l’Ateneu. Les alumnes que assis-
teixen al taller de teatre ja estan acabant 
de perfilar aquesta obra que, com cada any, 
preparen com a una petita mostra de tot el 
què han treballat durant el curs. La direc-
ció artística de l’obra va a càrrec de Maria 
Hernández i ha estat dirigida també per la 
psicòloga Montse Garcia. Compta, a més, 
amb dos voluntaris que realitzen el pràcti-
cum i amb els alumnes del projecte, com a 
actors i actrius principals.

L’Arc de Sant Martí és un projecte de 
salut emocional per a persones amb malal-
ties mentals. El porta a terme la Regidoria 
de Salut, i es va iniciar fa uns nou anys. Des 
de llavors, ha funcionat de manera ininter-
rompuda i ha aconseguit assolir uns resul-
tats molt satisfactoris. De moment, hi ha un 
total de 50 persones que participen al pro-
grama, tot i que no totes facin els tallers de 
manera constant.

A l’acte de fi de curs, també es podran 
veure algunes peces que la trentena d’alum-
nes, unes 25 dones i cinc homes, ha realitzat 
al llarg del curs al taller de manualitats, un 
curs que sempre s’allarga d’octubre a juny. 
A banda de l’exposició també es farà lliura-
ment dels diplomes d’assistència als parti-
cipants, a càrrec de la regidora de Salut, 

El teatre entès com a teràpia

  Representació teatral de l’Arc de Sant Martí. || arxiU   Manualitats realitzades pels alumnes el curs passat. || arxiU

 Marina Antúnez

Afavorir la integració de persones a nivell emocional

El programa Arc de Sant Martí 
contempla una proposta integral 
d’acció cap a les persones amb 
problemes de salut mental i també 
procura l’ajuda pels seus familiars. 
Els àmbits d’actuació són el 
sanitari, el de la rehabilitació 
psicosocial, el familiar i el de la 
formació i atenció sociolaboral. 
La comissió que desenvolupa 
el programa està formada per 
diferents professionals de l’àmbit 
de la sanitat, els serveis socials, 
representants  dels familiars de 

malalts mentals (Suport Castellar) 
i també compta amb el suport de 
Psicovallès. La finalitat d’aquest 
programa és la de millorar la inte-
gració de totes aquestes persones,  
50 en aquests moments, practi-
cant esport, activitats de lleure i 
vetllant pel futur laboral. El curs 
durant el qual desenvolupen tots 
aquests tallers va d’octubre a juny 
i finalitza sempre amb una repre-
sentació teatral. La bona acollida 
que ha tingut aquest any permetrà 
allargar-lo durant tot el juliol.

Els alumnes de l’Arc de 
Sant Martí representen 
dijous ‘Sala d’espera’

El projecte intenta millorar
el benestar emocional 
de l’alumnat

Mercè Giménez. Per finalitzar l’acte, s’ofe-
rirà un berenar a tots els assistents.

Algunes de les manualitats que es 
podran veure i que s’han elaborat aquests 
mesos són una nina pintada, un posa ampo-
lles amb forma de Pare Noël, una bossa 
pintada a mà, un foulard de seda i un quadre 
o coixí de punt de creu amb llana. “Tots i 
cadascun d’aquests treballs es fan amb 
molt entusiasme i per això s’han aconse-
guit peces de molta qualitat”, ha destacat 
Anna Margalef, psicòloga responsable del 
taller de manualitats.

L’Arc de Sant Martí està format per 
quatre grups de persones que tenen cura 
setmanalment dels alumnes a través dels 
diferents tallers: dinàmica de grup, rela-
xació, piscina, teatre i manualitats. Durant 
aquest curs, a més, se n’ha iniciat un d’hor-
ticultura ecològica. A hores d’ara, ja han 
obtingut les primeres maduixes i enciams.

Les activitats que agraden més són 
el  taller de dinàmica de grup, relaxació i 
les manualitats. És per això que, enguany, 
s’han allargat tot el mes de juliol. Es tracta 
d’activitats que comparteixen grups de 
gent molt ben avinguda.

L’objectiu és anar aprenent una sèrie de 

recursos i estratègies que després poden utilit-
zar en qualsevol moment de la seva vida diària 
i que els poden ajudar a tenir més qualitat de 
vida i també un millor benestar emocional. A 
més, serveixen per a passar una estona diver-
tida i per aprendre a fer coses molt útils.

Tots aquests objectius, que segons 

Margalef, són el motiu principal de l’exis-
tència de l’Arc de Sant Martí, “s’aconse-
gueixen amb escreix, tant per la tasca 
dels professionals com per la bona pre-
disposició dels nostres alumnes”. El curs 
del projecte Arc de Sant Martí es repren-
drà el mes d’octubre d’aquest mateix any. 
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Torre Balada acomiada el curs

L’escola municipal de música 
Torre Balada oferirà un concert 
el proper dia 16, a la Sala Blava 
de l’Espai Tolrà, a partir de 
dos quarts de vuit del vespre. 
Es dividirà en dues parts: una 
primera de música clàssica 
amb la Flauta màgica i que 
anirà a càrrec de l’orquestra de 
l’escola, amb les flautes, saxo, 
violins i violoncel; i una segona, 
on els nens i nenes de cant 

coral interpretaran un mercat de 
cançons populars. En total, seran 
100 alumnes i dues professores, 
que acompanyaran al piano la 
part cantada. Els dies 17, 18 i 19 
es faran audicions a l’escola, en 
aquest cas destinades als pares. I 
el mateix dia 19, a dos quarts de 
nou del vespre, l’escola oferirà 
un concert de cant, combo i duet 
clàssic, al Bar Calissó Art, que es 
repetirà el dia 27. / m.a. 

 M.A.

Intensa activitat del 
Casal Catalunya

més èxit d’enguany ha estat L’Hos-
tal de la Glòria, de Josep Maria de 
Segarra, que ha representat el 
Grup de Teatre del Casal.

Les activitats més participa-
tives han estat, com ja és habitual, 
les excursions. El mes de juny de 
l’any passat, es va fer una sortida 
a Montserrat per a participar a 
una missa. Al juliol, van viatjar a 
Rússia. A l’agost van anar a Cam-
brils, per veure la llotja del peix i la 
vila. També van visitar els jardins 
Artigas a La Pobla de Lillet. El 
mes de setembre, es va realit-
zar una sortida a Barcelona per a 
visitar l’exposició La escultura en 
los templos indios a Caixa Fòrum. 
El mes d’octubre, es va programar 
un viatge  a Terrassa per a visitar 
el Museu Tèxtil i el Castell-Car-
toixa de Vallparadís. 

A més, els avis i àvies han 
participat a les sortides de la Regi-
doria de de Gent Gran. Encara els 
queda la festa de fi de curs del dia 
26, l’estada a Santa Susanna, el 27, 
la trobada a Escòcia i Anglaterra, 
el dia 30, i l’excursió a Altafulla el 
dia 16 de juliol. 

El 19 de juny, a les tres de la 
tarda, s’ha programat una pro-
jecció que recull el conjunt d’ac-
tivitats que l’Associació de Jubi-
lats i Pensionistes ha dut a terme 
durant tota aquesta temporada.  
També es podrà veure un docu-
mental que porta per nom Los 
dominios de león.

L’entitat, formada l’any 
1970, ha dut i encara du a terme 
una intensa activitat cultural i 
lúdica adreçada a persones de 
la tercera edat. A més, ofereix 
una sèrie de serveis als avis i 
àvies, com el d’infermeria, mas-
satgista, podologia i reflexologia 
podal. També organitza jocs de 
taula, com els populars remigio, 
dòmino i escacs. 

El teatre és un altre puntal 
important del Casal Catalunya. 
El dia 8 de maig de 2007 van ser 
a Sabadell per representar dos 
sainets. El dia 13 van anar a Sent-
menat amb l’obra Un marit per la 
meva dona. La representació de 

La música electrònica 
sonarà per Sant Joan

  Marina Antúnez

Sents? és el nom que s’ha escollit 
per presentar la primera marató 
de música electrònica que se cele-
brarà els propers 23 i 24 de juny. 
Es tracta d’un festival de cultura 
jove que organitza la nova entitat 
castellarenca Subsòl amb la col-
laboració de l’Ajuntament de Cas-
tellar del Vallès i altres entitats 
locals. 

Durant tot el matí, Ca La 
Pastora, el club social de l’enti-
tat situat al passeig 126, acollirà la 
marató que combina la presència 
de destacats discjòqueis professi-
onals amb la participació de joves 
amateurs que durant la primera 
part de la sessió podran conver-
tir-se en protagonistes de l’esde-
veniment en qüestió.

A les onze del matí s’inau-
gurarà l’acte amb una jornada de 
portes obertes al local de Subsòl. 
També començaran altres acti-
vitats artístiques relacionades 
amb l’art, la cultura en general, el 
disseny, la moda...

La proposta va dirigida a 
tots aquells nois i noies que habi-
tualment ja tenen com a hobby 
el deejaying i que els agradaria, 
a més, participar mostrant la 
seva faceta creativa al públic en 
general. No obstant, és una idea 
oberta a tothom i per això durant 
les primeres hores de la marató 
hi haurà un taller en viu de sessi-
ons, guiades per professionals cap 
a tots aquells joves que vulguin 
experimentar amb la taula, el so 
o els ritmes, mesclant ells matei-
xos alguns dels temes que el disc- 
jòquei els anirà suggerint.

 Discjòquei durant una sessió de mescles a la taula. || arxiU

Èxit de la segona disco light a la vila

El passat dissabte va tenir 
lloc la segona disco light, 
organitzada per Rocateam.  
En aquesta ocasió, l’esce-
nari va ser Roca’n’xou, al 
carrer Garrotxa, on hi van 
acudir 40 joves disposats 
a gaudir de la música que 
el discjòquei DJ Morgan va 

“punxar” durant tres hores 
i mitja. El ball va ser el rei 
de la pista, on van sonar les 
últimes novetats. Cal des-
tacar l’absència de tabac i 
alcohol. Es vol repetir una 
sessió similar després de 
vacances, ja que la cultura 
“deejay” agrada molt.

L’entitat castellarenca Subsòl ha preparat una marató musical pels dies 23 i 24

D’altra banda, a mesura que 
avanci la marató i els participants 
hagin començat la seva interven-
ció, hi haurà diverses activitats 
que s’aniran desenvolupant paral-
lelament als diferents punts de 
la vila durant tot el dia, com ara 
un aperitiu-degustació amb Mar 
Abella al Bar Calissó a la una, 
un dinar a la Taverna del Gall a 
dos quarts de tres, una xerrada 
al voltant de la cultura jove a les 

cinc, una trobada informal de 
grups i parelles lingüístiques a les 
sis, cinema a dos quarts de vuit, 
sessió de convidats a les onze de 
la nit i una xocolata amb xurros 
pel comiat. 

Una marató, doncs, que farà 
vibrar Castellar fins avançades 
hores de la nit de Sant Joan, fins 
les sis del matí, i que reunirà els 
millors professionals de música 
electrònica del moment. 
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La Coral Sant Esteve va acomiadar la temporada 2007-2008 dissabte 
passat, amb un concert de tots els cors. Jaume Sala i Glòria Coma, els 
directors, es mostraven satisfets amb els resultats aconseguits. Es van 
poder escoltar moltes cançons i les que van protagonitzar els grans al 
final van impressionar especialment. Melodies pop, funky, gospel, en 
definitiva, de festa. Tots els cantaires les van celebrar.

Més de 400 ocells van omplir la Sala Blava el passat diumenge. Pinsans, 
caderneres, verdums, totes elles espècies autòctones prou conegudes, 
que van oferir els seus cants durant tot el matí. S’hi van aplegar aficio-
nats  de tota la província per a competir. Els guanyadors  es van donar 
a conèixer al migdia i els premis van ésser molt repartits.

josep graells

josep graells

La coral Sant Esteve comença vacances

Una competició d’ocells molt disputada

  Membres del CEC participant a la Marató de TV3 a Can Ametller. || j. g.

El Centre Excursionista 
de Castellar fa balanç

 Marina Antúnez

Un any més, les activitats que 
organitza el Centre Excursio-
nista de Castellar han tornat a 
funcionar molt bé. Les propostes  
d’aquesta temporada, encetades 
el mes de setembre i que finalit-
zaran el proper juliol, han propor-
cionat una oferta molt variada 
als socis i la gent que s’estima la 
natura i la muntanya.

El grup Familiar ha dut a 
terme excursions quinzenals a 
l’abast de tothom, amb l’objectiu 
d’introduir el sentit de la natura 
als nens amb l’ajuda dels pares. 
El grup de Muntanya ha comen-
çat un nou cicle titulat Travessa 
pel camí ramader del Penedès. El de 
Senders, aquesta temporada ha 
engegat un nou programa: La ruta 
dels romans al romànic, que resse-
gueix el GR-1 des de la Riera de 
Merlès fins a Odeu.

El grup Anar-hi-anant ha fet 
sortides pels rodals, molt assequi-
bles, mentre que el de Dues Traces 
n’ha realitzat d’altres de més com-
plexitat. Tampoc no hi ha faltat el 
grup d’Esquí i l’Esplai Sargan-
tana, que ha organitzat activi-
tats de caps de setmana i que ara 
prepara les colònies d’estiu. El 
grup d’Espeleologia, que realitza 

prospeccions als avencs, ha fet 
sortides força agosarades. 

No hi han mancat tampoc 
les activitats fixes del centre: la 
Marxa Infantil de Regularitat, la 
Portada del pessebre a les Caste-
llasses de Can Torres, les exposi-
cions de fotografia, la Ruta de les 
Ermites, el campament d’Azimut, 
l’Aplec del CEC i la participació a 
la Marató 2007. 

novetats || L’entitat també ha 
introduït, aquest 2008, noves pro-
postes. S’ha inaugurat un nou 
grup, el de Natura, que farà sorti-

Aquesta temporada, el CEC ha mantingut una intensa activitat excursionista

des senzilles i que comptarà amb 
un vessant educatiu.

S’han recuperat les projecci-
ons, que feia anys que no es feien. 
S’ha realitzat un curs d’Orienta-
ció i GPS i un altre de fotografia i 
s’ha elaborat un calendari munici-
pal a partir de les fotografies que 
han estat seleccionades. 

S’acaba la temporada amb 
un balanç molt positiu. 110 sorti-
des, cinc exposicions, 10 audiovi-
suals i la presentació d’un llibre. 
L’any que ve, diu la vicepresidenta, 
Anna Sola, “esperem que sigui 
encara millor que aquest!!”. 
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EXPOSICIONS

CURSOS

INSCRIPCIONS

Aprendre a
ballar sardanes
cada dijous,
de 21 a 22.30 h
casal catalunya - curs gratuït
organitza: asac

I Torneig de bàsquet
Som un Bloc
dia 15 de juny
inscripcions: 3 euros pels 
menors d’11 anys, 7 euros per 
majors de 12 anys
pavelló puigverd

I Concurs fotogràfic de 
Viatges i més 
“Anar i tornar”
inscripció i lliurament
d’originals fins al 2 d’agost
cal Massaveu

Concurs de Fotografia
del CEC 
tema: gorres i barrets
dia 27de juny últim dia d’en-
trega a les botigues de foto-
grafia i els divendres de 22 a 
23 h en el local de cec

Colònies i Esplai
Colònies, campaments i 
casals d’estiu
dilluns, dimecres i divendres
inscripcions: de 19 a 20 h
passeig tolrà, 18
telèfon 93 714 36 05

Curs de Country
amb Montserrat comellas
tots els dilluns, de 18 a 19 h
casal catalunya

Concert de final de curs
dels alumnes de l’escola municipal 
de música torre Balada
sala Blava · 19.30 h
organitza: escola municipal de música torre Balada16dl

Reunió preparatòria*
amb els pares 
del casal d’estiu
sala Blava · 18 h

Presentació de l’estudi
d’hàbits de consum de castellar del vallès
ca l’alberola · 21 h
organitza: cambra de comerç i indústria de sabadell17dt

4 hores
de resistència BTT
parc de colobrers
17 a 21 h
organitza: grup de joves de castellar14ds

L’Hora del Conte 
Infantil*
secció infantil de la 
Biblioteca · 11 h

Inici de les festes de 
Sant Joan
correfoc d’inici de les 
festes i cinema al carrer
organitza: associació de veïns de can 

carner21ds

Projecció
de les activitats del 
curs 2007-2008 del 
casal i documental los 
dominios del león
casal catalunya · 17 h
organitza: associació de jubilats i 

pensionistes

Clausura de les
diferents activitats
de teatre i tallers*
a càrrec dels alumnes 
de l’arc de sant Martí
sala petit Format · 16 h

Concert de cant, 
combo i duet clàssic
Bar calissó art · 20.30 h
organitza: escola municipal de músi-

ca torre Balada19dj

* actes organitzats per l’ajuntament de castellar del vallès

Campaments d’estiu
lloc: Montseny
inscripcions: del 7 al 28 de juny
dijous i diumenges, de 19 a 21 h
cec

dg 15 Migues del PSC
parc de canyelles · 12 h
organitza: psc de castellar

Ball
a càrrec de jordi Bruch
sala Blava · 18 h
organitza: amics Balls de saló

dg 22
Festes de Sant Joan
al matí: xocolatada, sortida en bicicleta i concurs de 
dibuix i fang
tarda: pallassos i exhibició de ball
vespre: ball
organitza: associació de veïns de can carner

Ball
a càrrec d’andreu Músic
sala Blava · 18 h
organitza: amics Balls de saló

Festival de Batuka i 
Funky*
Festa de cloenda d’acti-
vitats del casal de joves
sala Blava · 19 h20dv

L’Hora Golfa del Conte
t’estimo amb orgull. 
contes d’amor rosa
Bar penya solera · 21.30 h
organitza: etc

Arts i Marcs
carrer Barcelona, 9

Col·lectiva d’artistes
castellarencs
Fins al 31 d’agost

Casal Catalunya
carrer prat de la riba, 17

Fotografies de Muntanya 
d’Albert Antonell
Fins al 25 de juny

Arxiu d’Història de Castellar
Mina, 9-11

Dibuixos a tinta i
a llapis-ceres
Pintures i retrats amb 
pastels
imma solà i rifer
Fins el 31 de juliol
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FARMÀCIES
DE GUÀRDIA

13
14
15
16
17
18
19
20
21
22

casanovas
vilà
vilà
germà
permanyer
ros
casanovas
Yangüela
germà
germà

ajuntament 
Fax ajuntament

policia local
(urgències)

oficina M. st. Feliu
avaries enllumenat 

Biblioteca
Bombers

ràdio castellar
casal catalunya

casal plaça Major
casal d’entitats
casino del racó

cap (ambulatori)
servei de català

centre de serveis
ambulància

Funerària castellar
tanatori

Mossos d’esquadra
jutjat de pau

osB 
acc

punt d'informació
casal de joves

recollida de mobles
taxis castellar

93 714 40 40
93 714 40 93
93 714 48 30
092
93 714 65 98
900 13 13 26
93 714 47 35
93 714 49 51
93 714 43 40
93 715 89 98
93 714 36 55
93 714 34 27
93 714 50 08 
93 747 11 11
93 714 30 43
93 747 10 55
93 715 03 30
93 714 63 15
93 747 12 03
088
93 714 77 13
93 714 53 89
93 714 67 39
93 714 34 27
93 715 80 06
901 12 02 14
93 714 37 75

Farmàcia Casanovas
93 714 33 76 · av. st. esteve, 3

Farmàcia Permanyer
93 714 38 29 · ctra. de sabadell, 48

Farmàcia Germà
93 715 86 78 · Balmes, 57

Farmàcia M.D. Ros 
93 714 50 25 · av. st. esteve, 71

Farmàcia Pilar Vilà Boix
93 715 90 99 · Barcelona, 58

Farmàcia Yangüela 
93 714 52 89 · torras, 2

TELÈFONS
 INTERÈS

El proper dia 20 es podrà gaudir de l’Hora Golfa del Conte amb una sessió de contes de temà-
tica homosexual. Sota el títol T’estimo amb orgull. Contes d’amor rosa, quatre narradors seran 
els encarregats de la lectura, que es farà al Bar de la Penya Solera amb la tria de quatre nar-
racions d’amor gay. Serà a partir de dos quarts de deu del vespre.

A les deu de la nit s’inicia-
ran els actes de Festa Major 
dels veïns del carrer Can 
Carner. Un any més, s’han 
programat un munt d’activi-
tats que s’allargaran durant 
dos dies. Dissabte comen-
çarà el correfoc a càrrec de 
la Colla de Diables de Cas-
tellar i després hi haurà 
cinema a la fresca. Diu-
menge es farà una sortida 
en mountain bike, una xoco-
latada, concurs de dibuix, 
campionat de petanca, 
ball de gitanes, concurs de 
fang, xou de màgia, exhibi-
ció de ball flamenc i de roda 
cubana i ball popular.

L’escola municipal de música Torre 
Balada oferirà un concert el proper 
dia 16, a la Sala Blava de l’Espai 
Tolrà. Es dividirà en dues parts: 
una primera de música clàssica 
amb la Flauta màgica, que anirà a 
càrrec de l’orquestra de l’escola, 
amb les flautes, saxo, violins i vio-
loncel; i una segona, on els nens i 
nenes de cant coral interpretaran 
un mercat de cançons populars.

dilluns 16 de juny · 19.30 h 

sala Blava de l’espai tolrà

organitza: escola municipal de música torre Balada

Concert de Final de Curs
dels alumnes de l’escola
municipal de música
torre Balada

divendres 20 de juny · 21.30 h 

Bar de la penya solera

organitza: etc

dissabte 21 de juny

21.30 h 

organitza: associació de 

veïns de can carner

L’Hora Golfa del Conte
contes d’amor rosa

Inici de les 
Festes de
Sant Joan

correfoc i 
cinema al carrer
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· Quan va veure que es podia 
dedicar al grafit?
Estava estudiant batxillerat artís-
tic al Vidal i Barraquer a Saba-
dell i això em va permetre anar 
agafant més habilitat com a dibui-
xant. Durant aquella època, em va 
cridar l’atenció l’streetart, al prin-
cipi pintava amb pintura i pinzell, 
però vaig anar evolucionant cap a 
l’esprai. 

· És pot estudiar per ser grafi-
tera ?
De fet no. T’hi has de posar pel teu 
compte i anar experimentant. Són 
anys de pintar parets per conver-
tir-te en un grafiter.

11 respostes

Un tret principal del seu caràcter?
Nerviosa
Un defecte que no pot dominar?
Massa perfeccionista
Qui voldria haver estat?
picasso
Quin animal seria?
Un gos
La seva paraula preferida?
xocolata
Quin plat li agrada més?
gelat
Músic preferit?
radiohead
Un color?
Blau
Un llibre?
‘Un món feliç’, d’aldous Huxley
Una pel·lícula?
‘Blade runner’
Un comiat?
a reveure

Va néixer a Castellar del Vallès i per casualitats de la 
vida ha acabat dedicant-se al grafit. Amb només 23 
anys s’ha fet un nom dins d’aquesta disciplina artís-
tica, un món tradicionalment molt masculí. 

Marina Font
Grafitera de Castellar del Vallès

· Quin va ser el seu primer 
treball com a professional?
Eren feines com a dissenyadora o 
pintora. La primera cosa que vaig 
fer va ser pintar un enganyatall. 
Un constructor ens va demanar 
que pintéssim una façana a una 
paret llisa que donava a uns 
pisos.

· Es pot viure de pintar parets?
Sí. Hi ha molta feina, per marques, 
festivals, fer anuncis. Per exemple, 
per pintar una façana per un 
anunci et poden pagar uns 30.000 
euros. 

· El grafit és un art?
És un art, és una nova forma d’ex-
pressió. Per exemple, a la Tate 
Modern a Londres estan expo-

sant alguns grafiters. Això és una 
prova que és art. 

· Què vol dir que és una nova 
forma d’expressió?
Doncs, per exemple, els grafiters 
anem molt perseguits pels caça-
dors de tendències per la manera 
que tenim de vestir, estil hip-hop i 
molt de carrer. 

· Però és un art que dura poc. 
Com se sent quan veu que ja 
no hi és la seva feina?
T’hi acostumes. El grafit és un 
art efímer, ja saps que pot venir 
qualsevol i pintar a sobre del 
que acabes de fer. Per això, quan 
acabes un grafit li fas una foto, per 
guardar-la al book. Això és el que 
compta.

- És un món molt masculí?
Sí, de fet sóc l’única noia que 
pinta grafits realistes a Espanya. 
Suposo que es deu al fet que els 
inicis fossin vandàlics. 

- I a Castellar, com va comen-
çar a pintar-hi?
Vaig presentar un projecte a 
l’Ajuntament, però quan em van 
donar la resposta ja havia canviat 
molt la meva manera de pintar.  La 
meva pintura ja no era tan infan-
til, havia millorat. Així que els 
vaig tornar a fer una nova mostra 
i em van dir que endavant. Aquest 
primer grafit va ser la noia i el 
peix del camp de futbol. 

· Fer un grafit a la vila va fer 
que tingués més feina?

Sí, a partir d’aquí se’m va aixecar 
força feina. La gent em demanava 
que els dibuixés a casa seva. Jo 
intentava convèncer-los de fer una 
cosa més exclusiva, perquè em 
cansa dibuixar sempre el mateix.
 
· És difícil conciliar la idea del 
client i la seva?
Sí, la idea del client i la teva és dife-
rent. És un procés força complex, 
perquè tu tens ganes de fer una 
cosa i has de convèncer el client.

· Quines feines té ara en ment 
a Castellar?
Ara m’han encarregat que pinti 
la façana del local de l’Altraveu i 
també he de fer alguna cosa pel 
trentè aniversari dels Diables de 
l’Esbart Teatral de Castellar.

jo
s

e
p

 g
r

a
e

ll
s

El grafit és un art, 
una nova forma 
d’expressió

“

”

  Mireia Sans




